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BRMG.0012.106.2018/KSiB 
 

PROTOKÓŁ NR 79–13/2018 
 
Z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 
22 października 2018 roku, a rozpoczęło się o godz. 16:00, w Sali Seana Lestera 
nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Na stan 7 (siedmiu) członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu 
uczestniczyło 7 (siedem) osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 
obrady, otworzył 79 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, a następnie powitał 
zebranych i poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym 
drogą elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 
 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za 
przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat 
dodatkowych i opłat manipulacyjnych – druk nr 1802. 
Referuje: Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej 
dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład 
Budżetowy w Gdańsku na 2018 r. – druk nr 1803. 
Referuje: Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
   

3. Omówienie wyniku finansowego za 2017 r. spółki z udziałem miasta 
Gdańska - Forum Gdańsk Sp. z o.o. 
Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
  

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Samorządowi Województwa Pomorskiego na wykonanie 
zabezpieczenia konstrukcji zabytkowej spichrza „Błękitny Baranek” w 
Gdańsku – druk nr 1808. 
Przedstawia: Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych   

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1812. 
Przedstawia: Skarbnik Miasta Gdańska 
 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1813. 
Przedstawia: Skarbnik Miasta Gdańska 

 

7. Omówienie wyników głosowania na projekty Budżetu Obywatelskiego 2019 
roku. 
Przedstawia: Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Biurze 
Prezydenta ds. Komunikacji i Marki Miasta   
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8. Stan realizacji projektów Budżetu Obywatelskiego 2018 r. 
Przedstawiają: Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Biurze 
Prezydenta ds. Komunikacji i Marki Miasta, Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. 
planowania i budżetu Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 

 

9. Omówienie odpowiedzi na wnioski Komisji do budżetu Miasta Gdańska na 
2019 rok. 
 

10. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Strategii i Budżetu RMG za okres od 
1 stycznia 2018 r. do 22 października 2018 r. 

 

11. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.  
 

Następnie przewodniczący powiedział, że na wniosek Prezydenta Miasta Gdańska 
został wycofany projekt uchwały druk nr 1808 będący w pkt 4 porządku obrad.  
W to miejsce pod obrady przewodniczący zaproponował, aby wprowadzić projekt 
uchwały Rady Miasta Gdańska sprawie wyboru firmy audytorskiej uprawnionej do 
badania sprawozdań finansowych Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1811.                                           
 

Głosowanie za zmianą w porządku obrad:  
6 za - jednogłośnie 
 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia z przyjętymi zmianami. 
 

Głosowanie:  
6 za – jednogłośnie 

PUNKT – 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy 
środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i 
opłat manipulacyjnych – druk nr 1802. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 października 2018 r. – sprawa BRMG.0006.359.2018). 
 

Pan Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej w 
imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. Powiedział: projekt uchwały 
zakłada rozszerzenie grupy osób, które korzystają z darmowych przejazdów, które 
obowiązują w Gdańsku od 1 lipca 2018 roku o dzieci i młodzież z gmin Żukowo, 
Pruszcz Gdański, Kolbudy. Jest to wniosek władz Gminy i też władze 
zainteresowanych gmin będą pokrywały stratę właśnie związaną z realizacją zmian 
w tej uchwale. Wnoszę o przyjęcie tego projektu uchwały.    
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1802. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Piotra Kryszewskiego – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Gospodarki Komunalnej, jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1802. (Opinia nr 79-13/407-
75/2018).  
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PUNKT – 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla 
Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład 
Budżetowy w Gdańsku na 2018 rok – druk nr 1803. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 października 2018 r. – sprawa BRMG.0006.360.2018). 
 

Pan Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej w 
imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. Powiedział: projekt uchwały 
ustala stawkę procentową ponoszonych kosztów związanych z utrzymaniem 
szaletów miejskich. Szalety miejskie obecnie są objęte umową pomiędzy Gdańskimi 
Nieruchomościami a Spółdzielnią Socjalną. Stawka jest 2 zł za korzystanie z toalet 
miejskich i chcemy pomóc Gdańskim Nieruchomościom w sfinansowaniu tej umowy 
i utrzymaniu właśnie tych szaletów miejskich. Obecnie jest to 15 punktów w 
Gdańsku.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1803. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Piotra Kryszewskiego – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Gospodarki Komunalnej, jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1803. (Opinia nr 79-13/408-
76/2018).  
 

PUNKT – 3 
 

Omówienie wyniku finansowego za 2017 r. spółki z udziałem miasta Gdańska - 
Forum Gdańsk Sp. z o.o. 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Szanowni państwo spółka realizuje zadanie jak widać, przy czym sprawozdanie za 
2017 rok mamy w wersji pierwotnej. Nie mamy w wersji zatwierdzonej przez 
Biegłego Rewidenta dlatego, że spółka jest cały czas kontrolowana przez Urząd 
Skarbowy i automatycznie Urząd Skarbowy nie nałoży na nich kar, sankcji 
wynikających z ustawy o rachunkowości ponieważ tam siedzą i gmerają w 
papierach. Spółka zwracała się o zwrot VAT-u. Automatycznie przechodzi przez 
całą kontrolę wszystkich kosztów jej funkcjonowania, bo generalnie w bilansie 
znajduje się majątek trwały, który jest w zakresie środków trwałych w budowie, 
ponieważ budowa jeszcze trwa. Nie jest rozliczona i wszystkie rozliczenia, które są 
dokonywane, oczywiście inwestycja trwa, a działalność jest prowadzona, bo widać 
przecież, że wszystko funkcjonuje i wynik finansowy, który spółka osiągnęła za 
2017 rok jest wynikiem dodatnim. Poprzednie lata zamykały się oczywiście stratą, 
bo były koszty bieżącego funkcjonowania, a rozliczona była tylko inwestycja w 
wartości majątku trwałego. Wynik finansowy za 2017 rok to 21,5 mln zł, ale wynika 
po prostu z zabezpieczeń, różnic kursowych i odchyleń bankowych, także tyle 
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możemy powiedzieć na ten moment. Inwestycja nie jest jeszcze rozliczona w 
całości na koniec 2017 roku, a wartość majątku trwałego wynosi 681,7 mln zł.      
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Kiedy planowane są te części publiczne do rozliczenia?  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Zgodnie z umową wspólników cele publiczne muszą być rozliczone w całości, czyli 
wszystkie muszą być odebrane, spisane protokoły i wszystkie jednocześnie 
odebrane. Termin odbioru wynikający z harmonogramu to jest czerwiec 2019 roku, 
więc my jesteśmy w czasie. To wszystko się teraz cały czas odbywa. Są sprawdzane 
koszty, faktury w ZDiZ, w DRMG, w mieście. Odbywają się spotkania z inwestorem, 
z Forum Gdańsk w celu zbierania wszystkich informacji na temat wad czy usterek, 
generalnie wad nie ma, usterki są, które muszą być poprawione i do tego czerwca 
tak, żeby zamykać wszystko w 100%. Także mamy jeszcze czas.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Ten czerwiec to jest termin pierwotny? 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
To jest termin aneksowany, przy czym pierwotny był późniejszy, bo termin 
pierwotny to jest zamknięcie inwestycji do roku 2020 plus minus dwa lata na 
ewentualną zabudowę torów, ale zamykanie było w 2020 roku.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Pani dyrektor ja właśnie chciałem zadać pytanie od kiedy, tak jak pani 
powiedziała, że dopiero od czerwca zaczną się te procedury związane z 
wydzielaniem … 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie, procedury już się rozpoczęły, tylko do czerwca my to wszystko musimy 
zamknąć.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy jeszcze jakieś kolejne etapy związane z tym projektem będą realizowane? 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
To znaczy?  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeżeli chodzi o tą zabudowę torów.  
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Oni mają czas do opowiedzenia się do 2020 roku w tym zakresie. Na dziś nic nie 
mówią na ten temat. Nie mają żadnego najemcy, w związku z powyższym na razie 
nie rozmawiają na ten temat.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tam miał być przewidziany biurowiec?  
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tam miał być biurowiec i on prawdopodobnie powstanie, bo za duże nakłady 
ponieśli na płytę, żeby jej nie zabudować. Na razie nie dyskutują na ten temat. Ale 
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też i takie zapisy są w ich umowie kredytowej z bankiem, że mają ten czas i bank 
też ich nie pogania, bo skoro jest czas to czekamy.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Komisja przyjęła do wiadomości.  
 

PUNKT – 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru firmy 
audytorskiej uprawnionej do badania sprawozdań finansowych Gminy Miasta 
Gdańska – druk nr 1811. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 października 2018 r. – sprawa BRMG.0006.368.2018). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska, w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. Powiedziała: szanowni państwo dwie 
firmy złożyły oferty na badanie sprawozdania finansowego za 2018 i 2019 rok. 
Firma, która dotychczas nas badała Stowarzyszenie Ekspertów Księgowych i 
Podatkowych Sp. z o.o. i Grupa Gomułka. Cena 162 tys. zł jest to za dwa lata, więc 
po 80 tys. zł za każdy rok zaważyła, a wszystkie wymogi spełniała jedna i druga 
firma. Firma już nas zna, bo ta firma nas badała za 2016 i 2017 rok, więc już 
troszeczkę nas znają. Także wybraliśmy gdańską firmę.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1811. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska - jednogłośnie - 7 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
zawarty w druku nr 1811. (Opinia nr 79-13/409-77/2018).  
 

PUNKT – 5 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1812. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 października 2018 r. – sprawa BRMG.0006.369.2018). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska, w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1812. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska - jednogłośnie - 7 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
zawarty w druku nr 1812. (Opinia nr 79-13/410-78/2018).  
 

PUNKT – 6 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1813. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 października 2018 r. – sprawa BRMG.0006.370.2018). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska, w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Radna Beata Wierzba - Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mam pytanie dotyczące placówek oświatowych. Czy to tylko placówki oświatowe 
czy mówimy też o szkołach? Bo ja ciągle powtarzam to, że rozróżnia się w prawie 
oświatowym od dwóch lat szkoły i placówki oświatowe i to są dwa różne podmioty i 
w naszych uchwałach co jakiś czas pojawia się tylko placówki oświatowe, a 
placówką oświatową nie jest szkoła w myśl ustawy prawo oświatowe, stąd też moje 
pytanie.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Dotyczy to Zespołu Szkół, szkoły podstawowej, przedszkoli. To są 3 rodzaje 
placówek. 
 
Radna Beata Wierzba - Wiceprzewodnicząca Komisji 
Przedszkola w ustawie wliczane są i jako szkoły są rozumiane. Placówki oświatowe 
to jest tak jak CKZiU itd.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Wiem, pani zawsze o to pyta.  
 
Radna Beata Wierzba - Wiceprzewodnicząca Komisji 
Później przy jakiś kontrolach itd. powiedzą, że myśmy tylko przesunęli na placówki 
oświatowe, które są definiowane, a tu się okazuje, że jednak nie tylko na placówki, 
tylko jeszcze na szkoły i dlatego chcę, żeby to było w protokole jasno określone, 
żeby nie było wątpliwości.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo. Pan radny Andrzejczak.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Chciałem się dowiedzieć pani skarbnik czy zwiększony plan dochodów ZOO jest 
związany z wpływami z rekordowych odwiedzin? 
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Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Zwiększony jest plan dochodów z tytułu sprzedaży i największa pozycja to jest 
właśnie 950 tys. zł. ze sprzedaży biletów, które do końca roku powinny wpłynąć. 
Tak jest szacowane. Już widać za 9 miesięcy, że jest bardzo duży wzrost… 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Wyższy niż ten co zakładaliśmy, który już zakładał wyśrubowany poziom. 
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Wyśrubowany, ale będzie zrealizowany.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Zapewne dzięki bardzo ładnej pogodzie.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Oczywiście też ma wpływ. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. 
 
Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1813. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska - 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1813. (Opinia nr 
79-13/411-79/2018).  
 

PUNKT – 7 
 

Omówienie wyników głosowania na projekty Budżetu Obywatelskiego 2019 
roku. 
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Biurze 
Prezydenta ds. Komunikacji i Marki Miasta 
Panie przewodniczący, panie i panowie radni, za nami 6 edycja gdańskiego budżetu 
obywatelskiego. Gdańszczanki i gdańszczanie złożyli 458 projektów, 79 spośród 
nich były to projekty ogólnomiejskie. Do oceny formalno – prawnej przyjęliśmy 410 
projektów od marca do końca czerwca i również w okresie wakacyjnym. 
Głosowanie odbyło się między 10 a 24 września tego roku. W wyniku glosowania 
mieszkańców, które było wyłącznie elektroniczne tak jak w latach ubiegłych do 
realizacji wybranych zostało 82 projekty, 73 spośród nich są to projekty 
dzielnicowe i 9 projektów ogólnomiejskich na łączną kwotę 19 819 000 zł. Kwoty 
niewykorzystane w dzielnicach po raz pierwszy nie zasiliły puli środków 
ogólnomiejskich tylko przechodzą do kolejnej edycji budżetu obywatelskiego i 
zasilą one pulę środków właśnie tych dzielnic, w których nie zostały one 
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wykorzystane. Łącznie jest to 543 609 zł. Czyli te pieniądze przejdą na kolejny rok 
do tych konkretnych dzielnic, gdzie nie zostały one wykorzystane. Kwot 
niewykorzystana z projektów ogólnomiejskich jest to 7581,30 zł. Frekwencja 
wyniosła 48 760 osób. Łącznie podczas całego procesu wyboru zwycięskich 
projektów swoje punkty przyznało 27 853 kobiet i 20 907 mężczyzn, czyli łącznie 
48 760 osób. Dało nam to 12,4% mieszkańców Gdańska uprawnionych do 
głosowania. To jest na podstawie danych GUS-u na koniec roku 2017, który mówi, 
że Gdańsk zamieszkują 392 133 osoby. Ta frekwencja, ten wynik był drugi spośród 
dotychczasowych edycji budżetu obywatelskiego. Frekwencja była wyższa tylko 
przy okazji pierwszej pilotażowej edycji.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania?    
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jesteśmy bombardowani ostatnio pismami, już nam pani prezydent odpisywała i 
pewnie zna tą sprawę budżetu obywatelskiego i Domu Zarazy, bo pani Poczman 
wysłała nam w tej sprawie wiele pism i dosyć często w tej sprawie telefonuje, czy 
my moglibyśmy prosić, bo tak jak pisze pani prezydent, że tak naprawdę ten 
budżet został zrealizowany, żeby wysłać specyfikację też do komisji jak i co 
dokładnie zostało wykonane, bo dostajemy szereg pism.   
 

Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Biurze 
Prezydenta ds. Komunikacji i Marki Miasta 
Czyli Dom Zarazy i co dokładnie zostało wykonane?  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tak. Pani prezydent już nam odpisywała, więc, żeby tego nie dublować, tylko ten 
zakres, który został wykonany, że jednak te środki … bo pani prezydent twierdzi 
Dulkiewicz, że środki zostały wydane. Nie została wydana dodatkowa pula z 
różnych względów, ale nie z budżetu obywatelskiego, tylko z tego co prezydent 
deklarował.  
 

Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Biurze 
Prezydenta ds. Komunikacji i Marki Miasta 
Dobrze, przygotujemy i przekażę komisji, dokładną specyfikację co zostało 
wykonane, za jaką kwotę, przekażę komisji.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Komisja przyjęła do 
wiadomości.    

 

PUNKT – 8 
 

Stan realizacji projektów Budżetu Obywatelskiego 2018 r. 
 

Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Biurze 
Prezydenta ds. Komunikacji i Marki Miasta 
Jest pan dyrektor z DRMG, a więc opowie o projektach tych, które realizuje 
Dyrekcja, a ja postaram się tak ogólnie powiedzieć jaka to była liczba projektów, 
gdzie one trafiły. Jeżeli chodzi o 2018 było to łącznie 106 projektów. Rzeczywiście 
największa liczba trafiła do Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 55. Następnie 
GZDiZ 22 projekty, GOS 17 projektów, 4 projekty Biuro Prezydenta ds. Kultury, 3 
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projekty Wydział Rozwoju Społecznego, 2 projekty Wydział Bezpieczeństwa i 
Zarządzania Kryzysowego i po jednym do GZNK, obecnie Gdańskie Nieruchomości, 
do Wydziału Promocji i Komunikacji Społecznej, Wydziału Gospodarki Komunalnej. 
Te projekty są w bardzo różnym stopniu zaawansowania. Jeżeli chodzi o GZDiZ 28 
projektów, 16 spośród nich zostało zrealizowanych, a pozostałe są w trakcie 
realizacji, jest przetarg, bądź jest podpisywana umowa, czy też samo zadanie już 
jest w trakcie realizacji, ale jeszcze nie zostało do końca wykonane. Biuro 
Prezydenta ds. Kultury – projekty kulturalne. One są wszystkie realizowane. One się 
działy w miesiącach od marca, kwietnia, maja do chwili obecnej. Kolejna jednostka 
Schronisko dla bezdomnych zwierząt realizuje projekty dotyczące Koty dla 
Gdańska, Gdańsk dla kotów. Na chwilę obecną do zakończenia umowy, 
wykorzystania puli środków pozostało jeszcze 56,5 tys. zł. 17 projektów realizuje 
Gdański Ośrodek Sportu. Są to projekty z zakresu rekreacji ruchowej. Zajęcia 
rekreacyjne odbywają się systematycznie w cotygodniowym cyklu. Do końca 
grudnia 2018 r. zostaną przeprowadzone wszystkie zajęcia. Kilka projektów było 
realizowanych w Wydziale Rozwoju Społecznego. One w tej chwili są realizowane. 
Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego ma projekt, który jest 
przygotowywany. Jest to projekt na kwotę 150 tys. zł. Przetarg nieograniczony 
ogłoszony Bezpieczny Wrzeszcz Dolny czyli projekt dotyczący monitoringu. Jeżeli 
chodzi jeszcze o Gdańskie Nieruchomości to jest jeden projekt dotyczący realizacji 
wiaty śmietnikowej w obrębie Kartuska, Zagrodowa, Zakopiańska, Sowińskiego. 
Termin zakończenia do końca października 2018 roku. To są te pozostałe jednostki, 
a największa liczba, najbardziej skomplikowane prowadzi DRMG i tu opowie pan 
dyrektor.  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Panie przewodniczący, szanowni państwo. Z budżetem 11 200 000 zł Dyrekcja 
Rozbudowy Miasta Gdańska realizuje z budżetów obywatelskich w tym roku. Jak 
wszyscy pamiętamy zgodnie z regulaminem jest dwuletni okres realizacji. W tym 
roku w większości nakłady i poświęciliśmy siły na projektowanie i zaspokojenie 
potrzeb związanych z dokumentacją projektową. Na dzień dzisiejszy posiadamy już 
25 dokumentacji gotowych, z czego w realizacji już jest projektów 9. Do końca 
roku planujemy podpisanie łącznie z tymi w realizacji 17 sztuk. Czyli będziemy 
mieli 17 sztuk już w realizacji. Pozostałe przejdą, te, które zostały 
zaprojektowane, pozostałe do realizacji przejdą w przyszłym roku. Ważną uwagą, 
którą chciałbym tutaj przedstawić jest to, że w ramach własnych zasobów też już 
projekty dla drobnych rzeczy projektujemy już sami. To co wielokrotnie 
rozmawialiśmy na komisji, żeby też taką inicjatywę też z naszej strony wykazać w 
celu minimalizacji kosztów związanych z dokumentacją projektową, tutaj 
pozyskaliśmy w ramach zasobów projektanta i już robimy to sami. W związku z tym 
na dzień dzisiejszy nie widzimy zagrożeń w realizacji całościowego budżetu. Mamy 
przyszły rok na zakończenie. Patrząc po dotychczasowych postępowaniach 
przetargowych różnie się rozkładają siły ze względu na czas, wydłużony czas 
realizacji. Wierzymy i mamy nadzieję patrząc po ofertach, że nie będzie takiej 
sytuacji jak w ubiegłych latach, gdzie krótkie czasy realizacji budowały nam bardzo 
wysokie koszty ofert. W związku z tym to nam na pewno tą sytuację zweryfikuje, 
ten czas wydłużony. Na dzień dzisiejszy tak wygląda sytuacja. Gdyby jakieś pytania 
były ze strony państwa to proszę bardzo.   
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Postępowanie na realizację będziecie ogłaszać jeszcze w tym roku?  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Tak. Już mamy i tak dla 4 jesteśmy już po podpisaniu umowy już na realizację. W 
trakcie jesteśmy 5, czyli 9 wybranych mamy już podpisane umowy. Pozostaje 
jeszcze 8 sztuk, które do końca roku chcemy wybrać wykonawców. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Czy są jakieś pytania?  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Mógłby nam pan dyrektor szczegółowo powiedzieć, które to projekty są?  
 
Pani Paulina Podedworna – Kierownik ds. BO i Rady Dzielnic w Dyrekcji 
Rozbudowy Miasta Gdańska  
Jeżeli chodzi o obecną realizację to w realizacji jest kontynuacja układania płyt 
typu Yumb, termin zakończenia jest listopad, budowa placu zabaw przy ul. 
Wyrobka, Czecha, zakończenie koniec listopada. 3 parki na 3 osiedlach realizacja 
jest w toku i zakończenie będzie w grudniu. Zagospodarowanie terenu przy ul. 
Startowej jest procedowane podpisanie umowy. Termin zakończenia jest 6 
miesięcy od podpisania umowy. Oświetlenie lampami led placu zabaw przy ul. 
Jacka Soplicy również jest termin dany 6 miesięcy od podpisania umowy. Umowa 
jest podpisana już. Dokończenie modernizacji istniejącego ciągu pieszego bulwar 
na ciąg pieszo – rowerowy. Umowa jest w podpisie. Termin realizacji 6 miesięcy od 
podpisania. Nowy Nowy Port etap I na podstawie już posiadanej dokumentacji, 
którą mamy jest zakończenie do końca tego roku. Etap II czyli zrobienie 
zaprojektuj i wybuduj do połowy przyszłego roku. Ostatnio w czwartek parki 
naukowo – muzyczne jest procedowane podpisanie umowy. Termin 6 miesięcy od 
zakończenia. Dodatkowo jeszcze jest upiększenie i wyposażenie terenu szkoły 
podstawowej nr 57 w Gdańsku Śródmieściu, gdzie też podzielono na etapy ze 
względu na różną formę zamówienia. Tam była kwestia kina pod chmurką, więc 
wchodzi w grę zamówienie sceny, osobne zamówienie projektorów i ławek, więc to 
są podzielone na dostawę i montaż i pierwszy etap jako scena też jest do końca 
tego roku. Procedujemy jeszcze też, żeby w tym roku było zakończone dostawa też 
projektora razem z laptopem i sprzętem do wyświetlania. To są te, które są 
obecnie.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Czy jeszcze są jakieś pytania? Nie widzę. Komisja przyjęła do 
wiadomości.  

PUNKT – 9 
 

Omówienie odpowiedzi na wnioski Komisji do budżetu Miasta Gdańska na 2019 
rok. 
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie wszystkie wnioski są inwestycyjne. My zamykamy się limitami, które są w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej i też wielokrotnie powtarzaliśmy, że tak 
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naprawdę w kwietniu bieżącego roku uchwaliliśmy przyszłoroczny budżet 
inwestycyjny, bo wyczerpaliśmy limity, jakie były w Wieloletniej Prognozie 
Inwestycyjnej. Na wniosek przygotowany ze strony pionu inwestycyjnego udało nam 
się zwiększyć limity na przyszły rok na kilka takich przedsięwzięć, które są stałymi 
przedsięwzięciami w budżetach i praktycznie są w stanie skonsumować każde 
pieniądze. Dostaliśmy dodatkowy limit na ulice górnego miasta, na modernizację w 
oświacie 10 mln zł dodatkowych. W ramach tych dodatkowych środków na 
modernizację w oświacie przygotowaliśmy program modernizacji basenów, 
ponieważ po 4 nowych basenach chcielibyśmy zmodernizować i wyremontować 
baseny, które już są w tej chwili czynne i wypadałoby odnowić je. W związku z tym 
na przyszły rok w budżecie nie ma żadnego nowego basenu, ale zabezpieczyliśmy 8 
mln zł, które pozwolą na remont basenu przy szkole przy ul. Reja i rozpoczęcie 
remontu basenu na Marusarzówny. W tej chwili nowe baseny nie, bo widziałam, że 
jeden z wniosków dotyczył budowy nowego basenu. Chcielibyśmy się skupić na 
odnowieniu tej infrastruktury basenowej, która już w tej chwili wymaga zajęcia się 
nią. Pozostałe wnioski dotyczące remontu ulic nic niestety nie jestem w stanie 
dodać poza tym co jest w odpowiedziach.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo. Komisja przyjęła do wiadomości odpowiedzi na wnioski do 
budżetu miasta Gdańska.  

PUNKT – 10 
 

Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Strategii i Budżetu RMG za okres od 1 
stycznia 2018 r. do 22 października 2018 r. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Sprawozdanie otrzymaliście państwo drogą mailową. Chciałem tylko zwrócić uwagę i 
bardzo państwu podziękować i pochwalić za to, że wszyscy członkowie komisji mają 
100% frekwencję. Jestem z tego powodu bardzo szczęśliwy, zwłaszcza patrząc na to, 
co się działo na początku naszej kadencji, także bardzo dziękuję państwu za tą pracę.  
 

SPRAWOZDANIE  

z działalności Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska 
za okres od 1 stycznia 2018 r. do 22 października 2018 r. 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska została powołana 
Uchwałą Nr II/3/14 Rady Miasta Gdańska z dnia 04 grudnia 2014 r., gdzie 
w § 2 został określony zakres działania Komisji: 

• Opiniowanie projektu uchwały budżetowej Rady Miasta Gdańska. 
• Rozpatrywanie informacji z wykonania budżetu. 
• Opiniowanie projektów zmian uchwały budżetowej, prowizorium oraz 

uchwały o procedurze uchwalania budżetu.  
• Opiniowanie wniosków dotyczących zaciągania kredytów. 
• Opiniowanie projektów finansowania inwestycji własnych miasta. 
• Opiniowanie uchwał w sprawie wniosków dotyczących zaciągania kredytów. 
• Kontrola realizacji zapisów dokumentu „Strategia Gdańsk 2030 Plus”. 
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• Inicjowanie, opiniowanie i kontrola realizacji działań związanych z Budżetem 
Obywatelskim. 
 

Komisja ukonstytuowała się 04 grudnia 2014 r., gdzie Uchwałą nr II/4/14 
Rady Miasta Gdańska z dnia 04 grudnia 2014 r. powołano skład osobowy 
Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska. 

Funkcję przewodniczącego Komisji powierzono radnemu Piotrowi 
Borawskiemu. 

Na posiedzeniu Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska w dniu 27 
marca 2017 roku na wiceprzewodniczącą Komisji została wybrana, w 
wyniku przeprowadzonego głosowania 4 głosami „za”, przy 1 głosie 
wstrzymującym się i 0 głosów przeciwnych, radna Beata Wierzba.  

Skład osobowy Komisji w 2018 roku wyglądał następująco: 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 

Radna Dorota Dudek 

Radna Magdalena Olek 

Radna Teresa Wasilewska 

Radny Wojciech Błaszkowski 

Radny Mariusz Andrzejczak 

KOMISJA W OKRESIE SPRAWOZDAWCZYM: 
 

- odbyła 13 posiedzeń w tym: 
 

- 1 posiedzenie wyjazdowe, wspólne z Komisją Spraw Społecznych i 
Ochrony Zdrowia oraz Komisją Kultury i Turystyki, które dotyczyło 
sprawozdania na temat rozwoju Domów Sąsiedzkich w tej kadencji i 
perspektywy na przyszłość (19 marca 2018 r. o godz. 15:00 w Domu 
Sąsiedzkim „Zakopianka” w Gdańsku przy ul. Zakopiańskiej 40). 
 
- 1 posiedzenie wspólne z Komisją Edukacji, które dotyczyło 
funkcjonowania Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych oraz kontroli 
realizacji działań od momentu powołania jednostki oraz opiniowanie 
projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych” 
poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w 
Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz 
nadania jej statutu – druk nr 1604 (20 czerwca 2018 r. o godz. 16:15 w 
Nowym Ratuszu w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1). 
 
- 1 posiedzenie nadzwyczajne, wspólne z Komisją Zrównoważonego 
Rozwoju, które dotyczyło opiniowania projektu uchwały Rady Miasta 
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Gdańska w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Gdańska do złożenia 
wniosku o dofinansowanie z Programu Operacyjnego Infrastruktura i 
Środowisko oraz przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pod nazwą: 
„Systemy gospodarowania wodami opadowymi na terenach miejskich – 
Miasto Gdańsk – Etap II – druk nr 1798 (27 września 2018 r. o godz. 8:30 w 
Nowym Ratuszu w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1). 
 
 

GŁÓWNE TEMATY omawiane podczas POSIEDZEŃ: 
 
- opiniowanie uchwał Rady Miasta Gdańska w tym m. in.:  

• zmian w projekcie uchwały dotyczącej budżetu Miasta Gdańska na 2018 r., 
• zmian w projekcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
oraz  
- rozpatrywanie sprawozdań z wykonania budżetu miasta Gdańska za I kwartał oraz 
półrocze 2018 r., 
- rozpatrzenie sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu 
Miasta Gdańska w 2017 roku,  
- kontrola działań związanych z Budżetem Obywatelskim, 
- wyniki finansowe za 2017 r. spółek z udziałem miasta Gdańska, 
- omówienie założeń do budżetu Miasta Gdańska na rok 2019. 
 

Posiedzenia Komisji odbywały się w zazwyczaj w poniedziałki, o godzinie 
16.00 w sali nr 003 Nowego Ratusza, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w 
Gdańsku. 

• Komisja wydała 79 opinii – wszystkie do projektów uchwał Rady 
Miasta Gdańska. 

• Komisja podjęła 5 wniosków do Prezydenta Miasta Gdańska w tym 
4 wnioski dotyczące: 

• rozważenia możliwości dofinansowania wyjazdu letniego młodzieży z 
dzielnicy Orunia – Św. Wojciech – Lipce, uczęszczających do Domu 
Sąsiedzkiego przy ul. Gościnnej 14, gdzie prowadzone jest centrum 
aktywizacji społecznej (CAS) dla młodzieży zagrożonej wykluczeniem 
społecznym, 
 

• przygotowania przez Wydział Budżetu Miasta i Podatków, a następnie 
przekazanie do wiadomości Komisji i skierowanie do Przewodniczącego Rady 
Miasta Gdańska, analizy prawno – finansowej dotyczącej inicjatyw 
uchwałodawczych, która umożliwi wprowadzenie drogi formalnej dla uchwał 
obywatelskich powodujących skutki finansowe dla budżetu Miasta Gdańska, 

 

• ujęcia w Programie Chodnikowym lub Jaśniejszy Gdańsk budowy oświetlenia 
ulicy prowadzącej od ul. Sobieskiego do ul. Powstańców Warszawskich na 
odcinku od ul. Smoluchowskiego do Cygańskiej Góry w związku z 
planowanym uruchomieniem tym fragmentem ulicy linii autobusowej,  

 

• przywrócenia w budżecie Miasta Gdańska środków inwestycyjnych na Dom 
Zarazy. 

Oraz 1 wniosek do projektu budżetu miasta Gdańska na rok 2019 
składający się z 15 pozycji: 
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• Budowa basenu przy Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 10 (ul. Krasickiego 
10). 

• Wydłużenie linii autobusowej 149 do przystanku przy ul. PCK (dodatkowe 
wozokilometry). 

• Wydłużenie linii autobusowej 124 do dzielnicy Brzeźno (dodatkowe 
wozokilometry). 

• Rozbudowa ulicy Gdańskiej o drogę rowerową. 
• Remont ul. Głuchej. 
• Remont ul. Wschodniej. 
• Remont ul. Nowiny. 
• Remont ul. Smoleńskiej. 
• Nowa pętla autobusowa (z Gościnnej za Hotelem Zatoka) z węzłem 

sanitarnym dla kierowców. 
• Wsparcie finansowe Aeroklubu Gdańskiego – w zakresie działalności 

statutowej. 
• SP nr 16 (ul. Ubocze 3) – remont korytarzy szkolnych. 
• Remont ul. Malczewskiego. 
• Remont ul. Wojskiego. 
• Remont ul. Kartuskiej 68-126. 
• Utworzenie Domu Sąsiedzkiego w dzielnicy Jasień. 

 

Frekwencja Komisji w okresie sprawozdawczym wyniosła 100 % : 

Lp. Imię i Nazwisko Obecny/a na 
posiedzeniach 

Średnia % 
frekwencja 

1.  Piotr Borawski 13/13 100 

2.  Beata Wierzba 13/13 100 

3.  Dorota Dudek 13/13 100 

4.  Teresa Wasilewska 13/13 100 

5. Magdalena Olek 13/13 100 

6. Wojciech 
Błaszkowski 

13/13 100 

7. Mariusz Andrzejczak 13/13 100 

 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czy są jakieś uwagi do sprawozdania z pracy Komisji? Nie widzę.  

 

Komisja sprawozdanie przyjęła na posiedzeniu w dniu 22 października 
2018 r. w wyniku przeprowadzonego głosowania – jednogłośnie – 5 
głosami za. 
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PUNKT – 11 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Mamy korespondencję ze strony Stowarzyszenia Stara Oliwa, ale myślę, że jest to 
tak istotna sprawa, że zajmie się tym komisja przyszłej kadencji, ponieważ sprawa 
jest trudna, wielowątkowa, więc myślę, że warto, żebyśmy przekazali radnym 
przyszłej kadencji tą sprawę.  
 
Wobec braku dalszych spraw związanych z tym punktem Przewodniczący zamknął 
posiedzenie Komisji. 
 
 

Koniec -  godz.16:40 
 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Strategii i Budżetu RMG 

 
 

Piotr Borawski 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska 


